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نفوذ «مارال» به قلب تاریخ 
فوتسال زنان

تیم ملــی فوتســال زنان ایــران در 
برگزاری  راهی هوهوت، محل  شرایطی 
جام ملت های آســیا ۲۰۲۵، شد که بعد 
از دو قهرمانی پیاپی، هدفی جز بالا بردن 
ســه باره جام و هت تریــک قهرمانی در 
قاره نداشــت. گرچه ایــن مهم محقق 
نشد و شــاگردان فروزان ســلیمانی به 
سومی در جام ملت ها بسنده کردند، اما 
کسب سهمیه حضور در نخستین دوره 
جام جهانی فوتســال زنان، پایان  خوبی 
برای فوتسالیســت های خانم ایران بود. 
در این میان، اتفاق شیرین تری هم افتاد؛ 
یک عنوان شــخصی مهم با درخششی 
خاطره انگیــز. مــارال ترکمــان در جام 
ملت ها جولان داد و حالا نگاه ها در قاره 
کهن به ســوی او معطوف شده است. 
زنان فوتسال ایران در حالی موفق شدند 
مقام ســوم جام ملت ها را کســب کنند 
کــه در این دوره از رقابت هــا، ۱۲ گل از 
سوی ملی پوشان به  ثبت رسید که نقش 
اصلی را در گل های ایران، مارال ترکمان 
داشــت؛ به طوری  که موفق شد یک تنه 
شــش گل برای ایــران بزنــد و نه تنها 
گل زن ترین ســتاره فوتســال زنان ایران 
بود، بلکه پای خود را فراتر گذاشــت و 
در قامت برتریــن گل زن جام ملت های 
فوتســال زنان آســیا ۲۰۲۵ معرفی شد 
تا در اولین حضــورش در جام ملت ها، 

«خانم گل» رقابت ها شود.

ترکمــان که ابتدا فوتبالیســت بود و 
بعد از آن وارد عرصه فوتســال شد، در 
قامت یک استعداد نو مقابل ستاره های 
نسل طلایی فوتســال زنان قد علم کرد 
و در ســالیان گذشــته، پدیده لیگ برتر 
فوتســال زنان بود. او در سه سال اخیر، 
عضــو تیم قهرمــان (پیــکان و پالایش  
نفــت) بــوده و یک تجربــه خانم گلی 
در لیــگ برتر هــم در کارنامه اش دیده 
می شود. مارال ترکمان پای خود را فراتر 
از مرزهای ایران گذاشــت و خودش را 
در قامت یک ســتاره جدید در فوتســال 
زنان آســیا مطرح کرد و بی شــک، هم 
پدیده جام ملت ها بــود و هم اگر ایران 
به فینال رقابت ها می رسید، می توانست 
عنوان برترین بازیکن آســیا را  از آن خود 
کند. حالا می توان مدعی شــد که گاهی 
سرنوشــت، به شکلی رقم می خورد که 
کمتر کسی انتظار آن را دارد. در حقیقت 
اگر فعــلا برگزاری جام ملت ها از ســر 
گرفته نمی شد، شــاید زمان برای ستاره 
نوظهور و جوان فوتسال زنان ایران هم 

از دست می رفت. 
زنــان فوتسالیســت در قــاره آســیا 
بعــد از برگزاری جــام ملت های ۲۰۱۸، 
چشــم انتظار آن بودند تا طلسم بشکند 
رقابت هــا  دوره  ســرانجام ســومین  و 
 برگزار شــود. بعد از ایجاد پاندمی کرونا 
و ســپس فروکش کردن آن، فشــارها بر 
کنفدراسیون فوتبال آسیا تشدید پیدا کرد 
و بالاخره مسئولان AFC رضایت دادند  
این تورنمنت به تقویم مسابقات بازگردد 
و بعد از هفت سال، مجوز برگزاری جام 
ملت های فوتسال زنان آسیا صادر شد. 
همــه اینها در حالی اســت کــه مارال 
ترکمان ســال سرنوشت ســازی پیش رو 
دارد؛ ســالی که می تواند حتی خودش 
را فراتر از قاره آســیا مطــرح کرده و در 
قامت یک اســتعداد ویژه فوتسال زنان 
در ســطح جهان  معرفی کنــد. ترکمان 
۲۲ ساله بدون  شــک یکی از مهره های 
اصلــی تیــم ملــی در راه حضــور در 
مســابقات قهرمانی داخل سالن آسیا و 
ســپس اولین دوره جام جهانی فوتسال 
زنــان اســت و بایــد دیــد او در این دو 
تورنمنــت چــه عملکــردی از خود به 
جای می گذارد. آنچه مشــخص است، 
بعد از نســل طلایی فوتسال زنان، حالا 
اولین ســتاره ای که از نســل جدید خود 
را به فوتســال آسیا معرفی کرده، مارال 
ترکمان اســت و همگان چشــم انتظار 
درخشــش او در عرصــه جــام جهانی  
هستند تا بیش از پیش نگاه ها به سوی 

این ستاره آینده دار جلب شود.

جدیدترین انتقاد از طارمی؛ محو بود 
تیم هــای فوتبــال اینتر و لاتزیو در هفته سی و ســوم ســری آ ایتالیا، 
یکشنبه شب در ورزشگاه جوزپه مه آتزا رو در روی هم قرار گرفتند که 
ایــن بازی در نهایت با تســاوی ۲ بر ۲ خاتمه یافت تا شــاگردان ســیمونه 
اینزاگی فرصت صدرنشینی در فاصله یک هفته مانده به پایان این رقابت ها 
را از دســت بدهنــد. مهدی طارمی مهاجم از ابتــدا در ترکیب تیمش قرار 
داشــت و در دقیقــه ۵۶ جای خــود را به خواکیــن کــوره آ داد. روزنامه 
گاتزتادلواســپورت دیروز بار دیگــر از مهدی طارمی انتقاد کرد و نوشــت: 
«طارمی برگشــت اما در بدترین فرم ممکــن. او بعد از چند بازی خوب که 
امیدها را زنده کرده بود، مقابل لاتزیو محو بود و فقط یکی، دو تکل نزدیک 
محوطه جریمه تیمش از او دیده شــد. نه تأثیری در جریان بازی داشت، نه 

با تورام ارتباطی برقرار کرد و نه با دیگر هم تیمی ها هماهنگ بود ».

دبیر: منتظر حسن یزدانی می مانیم

علیرضا دبیر، رئیس فدراســیون کشتی، در سخنانی مهم اعلام کرد: 
«تا آخرین لحظه برای اعلام آمادگی حســن یزدانی برای مســابقات 
جهانی صبر می کنیم. او در کشتی ایران جایگاه ویژه ای دارد ». با نزدیک شدن 
به مســابقات مهم جهانی، چشم ها به ســمت یزدانی دوخته شده است؛ 
قهرمانی که طبق گفته دبیر، تمرینات بدنســازی و تخصصی خود را ادامه 
می دهد، اما هنوز برای بازگشت به تشک تصمیم قطعی نگرفته است. دبیر 
تأکید کرد سیســتم چرخه انتخابی تیم ملی به شکلی طراحی شده که حق 
کسی ضایع نشــود. او گفت: «کشــتی گیر باید هم در داخل و هم خارج از 
کشــور محک بخورد؛ فقط قهرمان شــدن در تهران کافی نیســت». درباره 
عملکــرد کلی تیم ملی نیــز دبیر با نگاهی امیدوارانــه گفت: «ما با قدرت 
مقابل روســیه و آمریکا ایســتاده ایم. کار آســان نیســت، اما راه درست را 
رفته ایم و به موفقیت امیدواریم». دبیر در پایان نیز اشــاره کرد که کشــتی 

پلوخوری نیست! باید از صفر شروع کرد و برای قهرمانی جنگید.

استعفای فراز کمالوند از سرمربیگری نفت آبادان
صنعت نفت آبادان در چند ثانیه پایانی مسابقه با آریو اسلامشهر با 
از دست رفتن ضربه پنالتی طالب ریکانی نتوانست در کسب پیروزی 
موفق باشــد و صعود به لیگ برتــر را به پیکان تهران کــه مس کرمان را 
شکســت داده بود، واگذار کرد. در واقع شبی تلخ برای آبادانی ها رقم خورد 
و ناکامی در رسیدن به لیگ برتر باعث ناراحتی اعضای نفت آبادان  شد. در 
چنین شــرایطی، فراز کمالوند، سرمربی برزیلی های فوتبال ایران، از هدایت 
این تیم اســتعفا داد. کمالوند که چنــد هفته پیش  قرارداد خود را برای دو 
ســال دیگر با نفت آبادان تمدید کرده بود، حالا با توجه به اینکه نتوانســته 

صعود به لیگ برتر را جشن بگیرد، تصمیم به کناره گیری گرفته است.

اسدی از هیئت مدیره استقلال رفت
جلسه هیئت مدیره باشگاه استقلال دیروز با حضور همه اعضا برگزار 
و تصمیم مهمی در آن گرفته شــد. در این جلسه، مقرر شد  علیرضا 
اســدی، یکی از اعضای هیئت مدیره این باشــگاه، به دلیل دوشغله بودن از 
ســمت خود کنار برود و مسئولیت را واگذار کند. قرار است هلدینگ خلیج 
فارس به عنوان مالک باشگاه استقلال، به زودی جانشین اسدی را انتخاب و 
معرفی کند. اســدی در حالی از استقلال جدا شــد که چندی پیش انتشار 
ویس های او در گفت وگو با یکی از هواداران، حواشی زیادی به وجود آورد.

کیش میزبان فوتسال کافا ۲۰۲۵
جزیره کیش تابستان امسال میزبان یکی از معتبرترین تورنمنت های 
فوتســال آسیا خواهد بود. با امضای تفاهم نامه ای رسمی در حضور 
رئیس فدراسیون فوتبال و مقامات منطقه آزاد، برگزاری مسابقات فوتسال 
کافــا ۲۰۲۵ در تاریخ ۱۸ تا ۲۸ تیرماه قطعی شــد. ایــن رقابت ها با حضور 
هشــت تیم برگزار می شــود: ایران، افغانســتان، ازبکســتان، تاجیکستان، 
قرقیزســتان، ترکمنستان و دو تیم میهمان ویژه، روســیه و ارمنستان. نکته 
درخور توجه این تورنمنت، حضور پررنگ کشــورهای آســیای میانه است؛ 
منطقه ای که در جام جهانی گذشته، چهار تیم آن موفق به صعود شدند و 

نشان دادند قدرتی نوظهور در فوتسال هستند.

اعلام زمان مراسم توپ طلا ۲۰۲۵
مراســم اهدای توپ طلا ۲۰۲۵ قرار اســت ۲۲ ســپتامبر در پاریس 
برگزار شود. برای اولین بار در تاریخ، تعداد جوایز زنان و مردان برابر 
خواهد بود؛ حرکتی مهم به ســمت برابری جنسیتی در فوتبال جهانی. در 
کنار جوایز اصلی مثل بهترین بازیکن ســال، امســال سه جایزه جدید برای 
زنان اضافه شــده اســت: بهترین دروازه بان زن، بهتریــن بازیکن جوان زن، 
بهترین گل زن زن (باشگاهی یا ملی). این جوایز در کنار جایزه انسان دوستانه 
«ســقراط» باعث شده مراســم امسال بیش از همیشــه فراگیر باشد. سال 
گذشته زمان بندی نامناسب مراسم باعث شد بازیکنان و مربیان زن به دلیل 

تقویم فیفا نتوانند شرکت کنند.
 برگزارکنندگان امســال با جابه جایی تاریخ مراســم، تلاش کرده اند شرایط 
را بــرای حضور همــه فراهم کنند. حاشــیه جنجالی ســال گذشــته نیز 
همچنان در یادها مانده؛ تحریم مراســم از ســوی باشگاه رئال مادرید پس 
از آنکه مشــخص شد وینیســیوس جونیور توپ طلا را نمی برد. حالا همه 
چشــم انتظارند ببینند آیا امســال هم ستاره ای مراســم را ترک خواهد کرد

 یا نه.

 از تنیس روی میز قهرمانی جهانحذف ندا شهسواری
در ادامــه رقابت های تنیس روی میز قهرمانی جهان که به میزبانی 
قطر در حال برگزاری اســت،  ندا شهسواری به مصاف نماینده ژاپن 
رفت. کاپیتان تیم ملی تنیس روی میز ایران در مرحله یک ســی و دوم برابر 
هینا هایاتا از ژاپن قرار گرفت و شکســت خورد. شهسواری که تنها نماینده 
تنیــس روی میــز زنان ایــران در ایــن رقابت ها بــود، پیش از ایــن مقابل 
پینگ پنگ باز قزاقستانی به پیروزی رســید، اما با شکست برابر نماینده ژاپن 

حذف شد.

سوژه خبرها

شرق: در حالی که پرســپولیس فصل گذشته را با ناکامی 
در تمامی جام ها به پایان رســاند، مدیران این باشگاه خیلی 
زود پروژه بازســازی و ترمیــم تیم را کلید زدنــد. اتفاقی که 
با توجه به فشــارهای ســنگین هواداران و موج انتقادات از 
مدیریت باشــگاه و کادر فنی، امری اجتناب ناپذیر بود. حالا با 
رسمی شــدن چند خرید مهم، صحبت های سرمربی و البته 
تغییرات احتمالی در ســطوح مدیریتی، پرسپولیس وارد فاز 
تــازه ای از حیات خود شــده؛ فصلی که قرار اســت خاطره 

ناکامی در لیگ بیست وچهارم را پاک کند.
سرخ پوشان پایتخت در حالی پا به نقل وانتقالات تابستانی 
گذاشتند که هنوز غبار شکست ها و ناکامی های فصل قبل از 
چهره تیم پاک نشــده بود. لیگ را بدون ســهمیه آسیایی به 
پایان رســاندند، در جام حذفی و ســوپرجام ناکام بودند و در 
لیگ نخبگان آســیا نیز به جایی نرسیدند. در چنین شرایطی، 
نخســتین واکنش از ســوی باشــگاه، معرفی تیــوی بیفوما 
به عنوان اولین خرید رســمی برای فصــل آینده بود؛ خریدی 
که حتی پیــش از فروکش کردن هیاهــوی هفته پایانی لیگ 
رسانه ای شــد. بیفوما، مهاجم ۳۳ســاله کنگویی، با سابقه 
بازی در اســپانیا، انگلیس و ســوپرلیگ ترکیه، فصل قبل در 
اســتقلال خوزستان بازی کرد و توانســت آمار قابل قبولی از 
خــود به جا بگذارد: پنج گل، ســه پــاس گل و دو اثرگذاری 
مستقیم دیگر. گفته می شود پرسپولیس حدود ۴۰۰ هزار دلار 
برای رضایت نامه این بازیکن هزینه کرده اســت. این انتقال، 
علاوه بر بعد فنی، یک پیام دیگر هم داشــت؛ مدیریت باشگاه 

در تلاش برای جبران ناکامی هاست.
چنــد روز بعــد، دومین خرید سرخ پوشــان هم رســمی 
شــد؛ محمدامین کاظمیان، وینگر ۲۸ســاله آلومینیوم اراک، 
که زمســتان گذشته نیز در آســتانه پرسپولیسی شدن بود اما 
به دلیل عــدم دریافت رضایت نامه، این انتقــال ناتمام ماند. 
حالا پرســپولیس بــا پرداخت هزینــه رضایت نامــه، او را با 

قراردادی سه ساله به خدمت گرفته است.
کاظمیان فصل گذشته یکی از مهره های کلیدی آلومینیوم 
بــود. در ۲۸ بازی، ۹ گل به ثمر رســاند، دو پــاس گل داد و 
چهار پنالتی گرفــت؛ آماری که او را به پنالتی گیرترین بازیکن 
لیگ تبدیل کرد. با ورود او، رقابت در پســت وینگر شــدیدتر 
از قبل خواهد شــد؛ جایی که پرســپولیس چهره هایی چون 
عالیشاه، امیری، صادقی، اورونوف، احمدزاده و حالا بیفوما و 
فخریان را در اختیار دارد. سومین خرید تابستانی پرسپولیس؛ 
مجتبی فخریان، وینگر جوان شــمس آذر بود. بازیکنی که در 
فصل گذشته توانست به چهار تیم مدعی لیگ (پرسپولیس، 
استقلال، سپاهان و تراکتور) گل بزند و یک پنالتی هم بگیرد. 

او با تنها ۲۲ سال ســن، اولین خرید زیر ۲۳ سال پرسپولیس 
محســوب می شــود و در قالب ســهمیه جوان به فهرست 

اضافه شد.
اما شــاید جنجالی ترین خرید پرســپولیس تا امروز، رضا 
شــکاری باشــد؛ هافبک-وینگر ســابق ســپاهان که پس از 
کش وقوس هایی بالاخره پیراهن ســرخ را بر تن کرد. شکاری 
کــه در دو فصل اخیــر، ۱۰ گل و چهار پــاس گل در کارنامه 
داشــت و نقش مهمــی در قهرمانی های ســپاهان در جام 
حذفی و سوپرجام ایفا کرد، با وجود توافق اولیه برای تمدید، 
به دلیل عدم ثبت رسمی قرارداد، از این باشگاه جدا شد. این 
انتقال به نوعی شبیخون پرسپولیس به سپاهان بود؛ حرکتی 
شــبیه به آنچه تراکتور، فصل قبل مقابل پرســپولیس انجام 
داد. در کنار این چهار خرید رســمی، مذاکرات پرسپولیس با 

بازیکنانی چون علی قلی زاده و شهریار مغانلو ادامه دارد. 
در روزهای اخیر صحبت های زیادی درباره پیوســتن پیام 
نیازمند به پرســپولیس مطــرح بود که حــالا رضا درویش  
رســما از امضای قــرارداد این دروازه بان با پرســپولیس خبر 
داده اســت. حالا با پیوســتن نیازمند به جمع سرخ ها، گندوز 
دروازه بان الجزایری که دو ســال دیگر با این باشگاه قرارداد 

دارد، از جمع سرخ ها جدا می شود.

درهای خروج پرسپولیس به زودی باز می شود
پرســپولیس در حالی با جدیت مشــغول جذب بازیکنان 
جدید است که هم زمان، فهرست سنگین بزرگسالانش نیاز به 
تعدیل فوری دارد. اسماعیل کارتال در حال ارزیابی عملکرد 
فصل گذشــته بازیکنان تیم است و نشــانه ها حکایت از یک 
خانه تکانی اساسی در فهرست سرخ پوشان دارد. سه بازیکن 
خارجی یعنی گیورگی گولسیانی، ایوب العملود و الکسیس 
گندوز در آستانه جدایی قرار دارند. گولسیانی پس از رسیدن 
به صدمین بازی برای باشــگاه، دیگر در برنامه تمدید نیست. 
العملود نیز با پایان قراردادش، تمایلی از سوی باشگاه برای 

تمدید ندیده است.
 در خــط هافبک، مســعود ریگی و ســعید مهری – دو 
بازیکن با ســابقه حضور در استقلال – از نظر فنی نتوانستند 
نظــر کامل کارتال را جلب کنند و حالا در لیســت مازاد قرار 
دارند. میلاد ســرلک هم با وجود جایگاه فنی نســبتا پایدار، 
از باشگاه های دیگر پیشــنهاد دارد و احتمال جدایی اش کم 
نیست. در خط حمله، آینده ســعید صادقی، عیسی آل کثیر 
و حتی امید عالیشــاه و فرشاد احمدزاده در هاله ای از ابهام 
قــرار دارد. کارتــال به وضوح تمایلی بــه ادامه همکاری با 
صادقــی و آل کثیــر ندارد. عالیشــاه که یکــی از چهره های 

قدیمی و کاپیتان  تیم محسوب می شود، در معرض تصمیم 
ســخت باشــگاه قرار دارد؛ ماندن یا جدایی؟ پرسپولیس در 
حالی با جدیت مشــغول جــذب بازیکنان جدید اســت که 
هم زمان، فهرست سنگین بزرگسالانش نیاز به تعدیل فوری 
دارد. اسماعیل کارتال در حال ارزیابی عملکرد فصل گذشته 
بازیکنان تیم اســت و نشــانه ها حکایت از یــک خانه تکانی 
اساســی در فهرســت سرخ پوشان دارد. ســرمربی ترکیه ای 
پرســپولیس، صراحتا اعلام کرده کــه در مذاکره با بازیکنان 
دخالتی ندارد. او گفته ســه لیست به باشــگاه تحویل داده 
و بقیه امور به هیئت مدیره مربوط اســت. کارتال تأکید کرده 
کــه در عمر حرفه ای خــود وارد این کارهــا (نقل وانتقالات 
مســتقیم) نشــده و این موضوع را امری کثیــف تلقی کرده 

است.

خریدهای پیاپی ناجیِ درویش نشدند
بــا وجود شــروع توفانــی پرســپولیس در نقل وانتقالات 
تابســتانی، خبرهایی از راهروهای ساختمان باشگاه به بیرون 
درز کرده که از احتمال برکنــاری قریب الوقوع رضا درویش؛ 
مدیرعامل باشگاه حکایت دارد. درویش که بیش از سه سال 
مدیریت سرخ پوشان را در دست داشت و از فصل گذشته، زیر 
تیغ انتقادات هواداران قرار گرفته بود، حالا شــاید در آستانه 

پایان راه خود در پرسپولیس باشد. 
او که با جــذب چهار بازیکن جدید از جمله تیوی بیفوما، 
محمدامین کاظمیان، مجتبی فخریان و رضا شــکاری تلاش 
داشــت جو منفی را بشــکند، با واکنش ســرد هیئت مدیره 
مواجــه شــد. به نظر می رســد اعضــای هیئت مدیــره از او 
خواسته اند که با استعفا از سمت خود کنار برود؛ اما درویش 
این خواســته را رد کرده و احتمال دارد تا پایان همین هفته، 
حکــم برکناری اش صــادر شــود. در این میان، نــام جعفر 
ســمیعی به عنوان جدی ترین گزینه جانشــینی مطرح شده 
اســت؛ مدیری که پیش تر تجربه حضور کوتاه مدت در رأس 
باشگاه پرسپولیس را داشــت و حالا ممکن است به باشگاه 

بازگردد.
 گفته می شــود جلســه فوق العاده هیئت مدیره برای 
تعییــن تکلیــف وضعیــت مدیرعاملــی باشــگاه برگزار 
خواهد شد. با مشخص شــدن ترکیب نهایی تیم، وضعیت 
بازیکنــان خروجــی و به ویــژه تعییــن تکلیــف مدیریت، 
می تــوان ارزیابــی دقیق تری از شــانس پرســپولیس در 
فصــل آینده داشــت. تا آن زمــان، تنها چیزی که روشــن 
اســت، عزم ســرخ ها برای بازگشــت به مســیر قهرمانی 
اســت؛ بــا کارتال، بــا تیمی نو و شــاید با مدیــری جدید.

روز گذشته جلسه ای مشترک میان اعضای 
هیئت رئیســه فدراســیون فوتبال و فراکسیون 
ورزش مجلــس شــورای اســلامی در محل 
مجلس برگزار شد. در این نشست که با حضور 
رئیس فدراسیون فوتبال، مهدی تاج  و تعدادی 
فراکســیون  رئیــس  از جملــه  نماینــدگان  از 
ورزش، اعضای کمیســیون امنیت ملی  و دیگر 
چهره هــای پارلمانی برگزار شــد، موضوعات 
مهم و کلیــدی مرتبط با فوتبال کشــور مورد 

بررسی قرار گرفت.
مهــدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال، در 
حاشــیه این جلســه گفت: بحث اساســنامه 
فدراســیون فوتبال در این جلســه مطرح شد 
که مشــکل جدی برای این فدراســیون است 

و اعضای فراکســیون قول داده اند یــک قانون خاص برای 
فوتبال در مجلس طراحی شــود. موضوع دوم، حمایت از 
تیم های ملی بود. اگرچه ما در فوتبال موفق به کسب مدال 
المپیک نشــده ایم، اما رقابت های جــام جهانی از اهمیت 
بالاتری برای  ما  برخوردار اســت. تیم هــای ملی ما، به جز 
رده نوجوانان، موفق شــده اند به جــام جهانی در رده های 
مختلف صعود کنند. تیم ملی بزرگسالان در حال حاضر با 
چالش های جدی مواجه اســت؛ چرا که مسابقات پیش رو 
در کشورهای آمریکا و کانادا برگزار می شود و ممکن است 
در مســیر حضور در این رقابت ها، مشکلاتی به وجود بیاید. 
تــاج ادامه داد: موانعی را در جهت توســعه فوتســال در 
ایران داریم که در این جلسه مطرح و قرار شد پیگیری هایی 
در ایــن رابطه انجام شــود. در رابطه با فوتبال ســاحلی و 
ورود بانوان به ورزشــگاه ها هم صحبت های مفصلی شد 
و دنبــال آن هســتیم تا تمامی موانــع را به کمک مجلس 
حل کنیم. قانون سقف قرارداد باعث می شود  رقابت ما در 
آســیا کاهش یابد و باشــگاه های ایرانی نمی توانند با سایر 
تیم های آسیایی رقابت خوبی داشــته باشند که این حرف 
درستی است. از ســویی دیگر، در این جلسه مطرح شد که 

باید جلوی ریخت وپاش تیم ها گرفته شــود؛ به عنوان مثال 
بازیکنان خارجی که بازی نمی کنند یا دقایق کمی به میدان 
می رونــد اما پول های زیــادی را دریافت می کنند که هر دو  
ایــن موضوع ها مورد بحث و بررســی فدراســیون فوتبال 
است. تاج در ارتباط با اخذ مجوز حرفه ای باشگاه ها گفت: 
امروز یک گزارش مفصل به مجلس دادیم که شاید برخی 
از باشــگاه های مهم نتوانند مجوز حرفه ای دریافت کنند و 
این موانع را هم به اطلاع مجلس رســاندیم. صدا و ســیما 
یک موضع مشخص دارد و می گوید ما هرچه درآمد داریم، 
صرف هزینه هایمان می کنیم. البته این موضوع را نمی توان 
در رســانه ها حل کرد، بلکه باید در همین فراکســیون حل 
شــود. بحث این اســت که صدا و ســیما اعــلام می کند ما 
هر چــه درمی آوریم، خرج می کنیم و این موضوع را هم در 
بودجه مان دیده ایــد، بنابراین  از نظر ما حق پخش معنایی 
ندارد؛ چون چیــزی نداریم که بابت آن به شــما پرداخت 
کنیم. اما ســمت دیگر ماجرا حرف ماســت؛ چون فوتبال 
در دنیــا طبــق قوانین مشــخصی اداره می شــود و ما نیز 
بایــد فوتبال مان را طبق همان قوانیــن اداره کنیم. یکی از 
اصلی ترین منابع درآمدی فوتبال، حقوق شناخته شــده آن 

است که مهم ترین شان «حق پخش» است.
فراکســیون  رئیس  فروردین،  محمدمهدی 
ورزش مجلس نیز تأکید کرد که آماده ســازی 
تیم ملی فوتبال بــرای حضور در جام جهانی 
نبایــد در فرصت اندک صورت بگیرد. او گفت: 
ما نــگاه ویژه ای بــه حضور این تیــم در جام 
جهانــی خواهیم داشــت و حالا کــه با مربی 
ایرانی به این مســابقات صعــود کرده ایم، باید 
بتوانیم شرایط را برای موفقیت و نتایج خوبی 

فراهم کنیم.
عباس صوفی نیز در حاشــیه این جلســه 
گفــت: موضوعــات مختلفــی در حوزه های 
کشــوری،  لیگ هــای  از جملــه  گوناگــون 
استعدادیابی، فوتبال جوانان، نوجوانان، فوتبال 
بانوان و البته مهم تر از همه  بحث حمایت از تیم ملی برای 
حضور در جام جهانی مطرح شد. انجام بازی های دوستانه 
و تدارکاتی هزینه های بســیار زیادی برای فدراسیون دارد  و 
ما امروز رسما اعلام کردیم که مجلس از این مسیر حمایت 
خواهد کرد. فداحســین مالکی، نماینده مجلس شــورای 
اســلامی نیز عنوان کرد: بحث ابتدایــی مربوط به صعود 
تیم ملــی ایران به جام جهانی بود کــه اهمیت لازم برای 
پشتوانه ســازی این وجود دارد تا اتفاقات جام جهانی قطر 
دیگــر رخ ندهد. در ایــن زمینه لازم اســت کارهای خوبی 
صورت پذیرد که از هر بعدی بتوانیم حضوری مقتدر داشته 
باشــیم. در بخش پایانی، سید احســان قاضی زاده هاشمی 
از افزایــش دو برابری بودجه فدراســیون فوتبــال خبر داد 
و گفت: «بودجه فدراســیون از ۷۰ میلیارد تومان در ســال 
گذشــته به ۱۵۰ میلیارد تومان در سال ۱۴۰۴ رسیده است. 
این رقــم جــدا  از توافق نامه های حمایتــی وزارت ورزش 
است ». او همچنین افزود: حق پخش موضوعی ملی برای 
کل ورزش کشــور است و تلاش می شود با همکاری دیوان 
محاســبات و نهادهای نظارتی، نظام مندی مشخصی برای 

آن تدوین شود.

پروژه بازسازی پرسپولیس پس از یک سال خاکستری

توفان تابستانی سرخ 

در حاشیه جلسه  میان رئیس فدراسیون و فراکسیون ورزش مجلس مطرح شد
نگرانی تاج از مشکلات احتمالی در جام جهانی ۲۰۲۶

بــا تیممی نو و شــاید با مدیــری جدید.اســت؛ بــا کارتال، بــا تیم از چاز چهره های استقلال، سپاهان و تراکتور) گل


